
PROTOKÓ Ł  Nr XLII/2014 

z sesji Rady Gminy Świdwin 
odbytej w dniu 30 października 2014 roku 

Stan radnych 	  15 
Obecnych na sesji 	 9  

Lista obecno ści stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.!. OTWARCIE I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 
o samorządzie gminnym otwarcia sesji dokona ł  Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Krzysztof Kaszuba. 
Na podstawie listy obecno ści stwierdził  quorum do podj ęcia prawomocnych 
uchwał . 
Przewodniczący Rady Gminy powitał  radnych, sołtysów oraz zaproszonych 
gości: 

• Pana Zdzis ława Pawelca — Wójta Gminy Świdwin 
• Panią  Halinę  Czajkowską  — Sekretarza Gminy 
• Panią  Renatę  Kamińską  — Skarbnika Gminy 
• Pana Ryszarda Miedzika- Prezesa Gminnego Zak ładu Gospodarki 

Komunalnej 
• Panią  Annę  Pietrykę  — Kierownik Referatu Rolnego i Ochrony 

Środowiska UG 
• Pana Sebastiana Basiejko- Kierownika Referatu O światy, Kultury, 

Zdrowia i Sportu UG 
• Panią  Barbare Felską- Kierownik GOPS w Świdwinie 
• Panią  Sylwię  Żmuda-Kowalczyk- Kierownik ŚDS w Klępczewie 
• Panią  Martę  Jalowską - Dyrektor ZS w Bierzwnicy 
• Pana Jakuba Szyn kowskiego- Dyrektora ZS w Lekowie 
• Panią  Dorotę  Adamiak- Dyrektor filii w Oparznie ZS w Lekowie 
• Pana Bartosza Zabrockiego- oddział  Okręgowy Towarzystwa Przyjació ł  

Dzieci 
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Ad.2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował , że protokół  

z ostatniej sesji wyłożony był  do wglądu w Biurze Rady. Uwag nie wniesiono. 

Radni w głosowaniu jawnym protokół  przyję li jednogłośnie. 

Ad.3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD 

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował , że porządek 
obrad podany był  w zaproszeniach na sesj ę. Radni w głosowaniu jawnym 
proponowany porządek obrad przyj ęli jednogłośnie, a przedstawia si ę  
następująco: 

Porządek posiedzenia:  

1.0twarcie i stwierdzenie quorum; 

2.Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji; 

3.Przyj ęcie porządku obrad; 

4. Interpelacje radnych; 

5.Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Rady Gminy oraz Wójta Gminy z 
prac w okresie między sesjami; 

6.Czas dla samorządów; 

7.Informacja o stanie realizacji zadań  oświatowych za rok szkolny 2013/2014; 

8.Dyskusja; 

9.Podjęcie uchwał : 

• -nr XLII1313/2014 - w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXXVIII/297/2014 Rady Gminy Świdwin z dnia 30 
maja 2014 r. w sprawie ustalenia Regulaminu 
targowiska gminnego „Mój rynek" w Krosinie; 
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• -Nr XLII1314/2014 - w sprawie nabycia 
nieruchomości; 

• -Nr XLII1315/2014 w sprawie uchwalenia rocznego 
programu współpracy pomiędzy Gminą  Świdwin a 
organizacjami pozarządowymi i podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie; 

• -Nr XLI/31612014 w sprawie podatku od 
nieruchomości 

• -Nr XLI1317/2014 w sprawie podatku od środków 
transportowych 

• -Nr XLI/318/2014 w sprawie dokonania mian w 
budżecie gminy na rok 2014 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania; 

11 .Wolne wnioski; 

12. Zakończenie; 

Ad.4. INTERPELACJE RADNYCH 

Pan Henryk Mich zapytał  Pana Wójta o termin naprawy drogi na 
Klośniki. Zwiększyła się  wycinka drzew, przez drogę  przejeżdżają  
samochody o wysokim tonażu i droga niszczeje coraz bardziej. 
Wystosował  również  zapytanie o charakter zagospodarowania budynku 
po starej szkole w Rusinowie oraz o termin dostawy wózka inwalidzkiego 
dla mieszkańca Rusinowa. 

Ad.5. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZACYCH KOMISJI RADY 
GMINY I WÓJTA RADY GMINY Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY 
SESJAMI 

Pan Krzystof Kaszuba poinformował, że odbyła się  jedna komisja 
wspólna, na której omawiano stawki podatkowe. 
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Pani Halina Cybul poinformowała, o Komisji Oświaty, Zdrowia, 
Kultury, Sporty i Etyki, która odby ła się  17.10.2014r. Podczas której omówiono 
realizacj ę  zadań  oświatowych Gminy Świdwin w roku szkolnym 2013/2014. 

Pan Zdzisław Pawelec- Wójt Gminy przedstawił  zebranym sprawozdanie 
z prac urzędu w okresie między sesjami. Rozpoczął  od przedstawienia prac 

Rolnictwo i mienie komunalne 

Wydano: 

a) 11 zaświadczeń  z planu o zagospodarowaniu przestrzennym, 

b) 4 zaświadczenia dla rolników, 

c) 19 decyzji zezwalających na wycinkę  drzew i krzewów, 

d) 1 decyzj ę  podziałową, 

Urząd Wojewódzki w Szczecinie przekazał  gminie dotację  celową  na zwrot podatku 
akcyzowego dla rolników w kwocie 426 tysięcy. 

Zwrot podatku nastąpi w dniu 31 października 2014r. 

06 października 2014r. zosta ł  podpisany akt notarialny w sprawie nabycia od Agencji 
Mienia Wojskowego nieruchomo ści w Krosinie stanowiącej drogę . 

Ochrona środowiska 

• Firma EXITO Grzegorz Marek z Gorzowa Wielkopolskiego zako ńczyła 
realizacj ę  zadania pn. „Usuwanie wyrobów zawieraj ących azbest z terenu 
gminy Świdwin — etap H". Aktualnie oczekujemy na wyp łatę  dotacji z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

• Towarzystwo Opieki nad Zwierzętami opiekuje się  3 bezdomnymi psami 
odłowionymi z miejscowo ści Rusinowo, próbując znaleźć  dla nich przyjazny 
dom. 

• Wydano decyzj ę  o środowiskowych uwarunkowaniach bez przeprowadzenia 
oceny oddziaływania przedsięwzięcia na środowisko dla przedsięwzięcia pn. 
„Przebudowa drogi le śnej gruntowej nr 3998 w Le śnictwie Biały Zdrój" na 
działkach położonych w obrębie Bystrzyna gm. Świdwin i w Białym Zdroju 
gm. Sławoborze. 

• Nadano 1 nowy numer porządkowy dla nieruchomo ści położonej w 
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miejscowości Beltno. 

Gospodarka odpadami 

I. We wrześniu odbyła się  druga w tym roku na terenie gminy zbiórka 
wielkogabarytowa. Zebrano ponad 11 ton odpadów wielkogabarytowych. 

We wrześniu rozesłane zostały do mieszkańców gminy upomnienia z tytu łu 
ponoszonej opiaty śmieciowej. Po odebranych upomnieniach zauwa żalny jest 
znaczny wzrost wpłat z tego tytułu. 

Przygotowywany jest przetarg na odbiór oraz transport odpadów z 
nieruchomo ści zamieszkałych na terenie Gminy Świdwin. Umowa z aktualnym 
przedsiębiorcą  — Międzygminnym Przedsiębiorstwem Gospodarki Odpadami 
Sp. z o. o. w Wardyniu Górnym wygasa z ko ńcem roku. 

Następnie Wójt omówił  zadania realizowane przez Referat I nfrastruktury  
w bieżącym okresie: 

- pozytywnie rozpatrzono wniosek pn. „Zakup fabrycznie nowego, średniego 
samochodu ratowniczo-ga śniczego z funkcją  ograniczenia ska żeń  dla OSP 
Bierzwnica" złożony do Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Zachodniopomorskiego w ramach Osi 4 Infrastruktura Ochrony środowiska, 
Działanie 4.5 Ochrona przyrody i zapobieganie zagro żeniom, Poddziałanie 
4.5.2 Zapobieganie zagrożeniom. Umowa została podpisana 3 października 
br. w siedzibie Ochotniczej Stra ży Pożarnej w Bierzwnicy. Kwota wsparcia 
ze środków unijnych to 128 581,00 zł. 

— trwa rozliczanie projektu „Kolorowe przedszkola w gminie Świdwin". Firma 
PPHU „JULKA" Sabina Marciniak, zakończyła budowę  placów zabaw dla 
dzieci przy szko łach w Bierzwnicy, Oparznie i Lekowie. Ca łkowita wartość  
zadania dotyczącego budowy placów wynios ła netto 118 080,00 zł, brutto 145 
238,40 zł. Firma ,DORWIT" Dorota zakończyła dostawę  wyposażenia do 
oddziałów przedszkolnych przy szko łach w Bierzwnicy, Oparznie i Lekowie. 
Całkowita wartość  zadania dotyczącego dostawy wyposażenia wyniosła netto 
153 398,94 zł, brutto 188 680,70 z ł. 

— Projekt złożono w ramach Programu Operacyjnego Kapita ł  Ludzki, Działanie 
9.1.1 Zmniejszanie nierówno ści w stopniu upowszechnienia edukacji 
przedszkolnej. Gminie przyznano wsparcie w wysoko ści 347 824,00 zł. 

— Zakończone zosta ły prace związane z realizacj ą  II etapu zadania: 
„Przebudowa i zmiana sposobu u żytkowania budynku szkoły na 
środowiskowy dom samopomocy w miejscowości Klępczewo, gm. Świdwin 
wraz z dostawą  wyposażenia", którego wykonawcą  jest Zakład Remontowo — 
Budowlany Zbigniew Kubaczyk, ul. Zamkowa 114, 78-320 Po łczyn Zdrój. 
Całkowita wartość  zadania po przetargu wynosi netto 	 284 
151,99z1, brutto 349 506,95 z ł. 
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- - złożono uzupełnienia do wniosku o płatność  do zadania V Rusinowskie Lato 
z Folklorem - spotkanie wielu kultur poprzez organizacj ę  prezentacji ze-
społów ludowych. Wnioskowana kwota refundacji poniesionych kosztów 
to: 15 058,00 zł  

- złożono uzupełnienia do wniosku o p łatność  do zadania „Organizacja wyda-
rzenia kulturalno-rekreacyjnego pn. "Turniej So łectw o Szablę  Wójta 
Gminy Świdwin". Wnioskowana kwota refundacji poniesionych kosztów 
to: 21 566,00 zł  

- trwa realizacja projektu „Zagospodarowanie centrum wsi w miejscowo ści 
Rogalino, gm. Świdwin". Opracowany został  projekt zagospodarowania cen-
trum wsi, o do Starostwa Powiatowego zgłoszono rozpoczęcie robót budowlano 
- montażowych. 

- twa weryfikacja dokumentacji przetargowej zadania pn. „Budowa 
rekreacyjnych placów zabaw w Bettnie, Osowie, Rycerzewku - gm. 
Świdwin", złożonego do PROW. Wnioskowana kwota wsparcia ze środków 
unijnych to: 45 597,00 zł. Wartość  zadania ogółem: 69 852,69 zł. 

- przygotowywany jest wniosek o płatność  po pozytywnie zakończonej weryfika-
cja dokumentacji przetargowej wniosku pn. „Remont świetlic wiejskich w 
miejscowo ściach Oparzno i Rusinowo - gm. Świdwin" złożonego do PROW. 
Wnioskowana kwota wsparcia ze środków unijnych to: 111 700,00 zł. Wartość  
zadania ogółem: 171 748,00 zł. 

- zakończono prace związane z opracowaniem Strategii Rozwoju Gminy na 
lata 2014-2022 z perspektyw ą  na lata 2023-2027 w ramach projektu 
„Opracowanie pięciu Strategii rozwoju w tym Powiatu Świdwińskiego oraz 
Gmin: Brzeżno, Rąbino, Sławoborze i Świdwin na lata 2014-2022 z 
perspektyw ą  na lata 2023 - 2027 zwanej dalej Strategią  wraz z 
przeprowadzeniem konsultacji spo łecznych". 

- po przeprowadzeniu zapytań  ofertowych podpisana zosta ła umowa na dostawę  
agregatu pr ądotwórczy du żej mocy na w łasnym podwoziu mobilnym, z 
regulowanym dyszlem. Termin dostawy do 17.11.2014r. Warto ść  zamówienia 
74.661,00 zł. brutto. 

Parametry techniczne zamawianego agregatu pradotwórczego:  

- agregat w obudowie dźwiękochłonnej, odpornej na zewn ętrzne warunki atmos-
feryczne, 

- zamontowany na podwoziu z dyszlem regulowany, 

- moc maksymalna LTP przy cos fi 0,8: minimum 93 kVA 

- moc znamionowa PRP przy cos fi 0,8: minimum 84 kVA 

- napięcie znamionowe: 230 / 400 VAC, 
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— częstotliwość : 50Hz, 

— silnik wysokoprężny, 

— obroty silnika: 1500 obr / min, 

— prądnica: synchroniczna, bezszczotkowa, 

— regulacja napięcia: elektroniczna, 

— stopień  ochrony: IP 21, 

— Referat współpracuje z Panoramą  Powiatu Świdwińskiego przekazuj ąc na 
bieżąco materiały do miesięcznika. 

Prace Referatu Oświaty. Kultury, Zdrowia i Sportu w okresie 
międzysesyjnym przedstawiały się  nastepujaco:  

— bieżący nadzór nad działalnością  świetlic i bibliotek, hali sportowej w Lekowie; 

— Przygotowanie placówek do okresu grzewczego ( zaopatrzenie w opa ł), rozruch 
kotłowni; 

— bieżące remonty i naprawy; 

— objazd i zaopatrzenie placówek w artyku ły żywnościowe (jabłka, 
sosy)pozyskane przez GOPS; 

— Realizacja programu „Umiem pływać" dla klas III SP; 

— Koordynacja usług stomatologicznych dla dzieci ze szkól gminnych; 

— bieżący dowóz dzieci niepełnosprawnych do szkól oraz S. DS; 

— spotkanie organizacyjne pracowników świetlic i bibliotek; 

— Pasowanie na Przedszkolaka- punkt przedszkolny w Lekowie; 

— Przygotowanie wydarzeń  sportowych i rekreacyjnych, m.in:  

obchody XX-lecia Zespo łu Ludowego Dąbrowiacy -05.11.2014 r. , piknik 
rodzinny (wspólnie z GOPS)- Hala w Lekowie 08.11.2014 r. Wojewódzki 
Turniej Piłki Ręcznej Młodziczek- Hala w Lekowie 09.11.2014 r. XII 
Powiatowy Konkurs Plastyczny 

Ad.6. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Wnioski oraz zapytania mnie zostały wniesione. 
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Ad.7. INFORMACJA O STANIE REALIZACJI ZADAŃ  
OŚWIATOWYCH GMINY ŚWIDWIN W ROKU SZKOLNYM 
2013/2014. 

Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  zebranym przedmiotowe informacje. 

(załącznik nr 1) 

AD.8. DYSKUSJA 

Pani Teresa Grabowska zapytała o przyczyny s łabych wyników egzaminów. 

Pan Krzysztof Kaszuba zabieraj ąc głos zaczął  od tego, ze szko ły są  dobrze 

przygotowane do pe łnienia funkcji dydaktycznej. Remonty przebiegaj ą  zgodnie 

z planem. Kadra jest wyszkolona i gotowa do pracy oraz ch ętna do niesienia 

pomocy. Oczywi ście do tego stanu rzeczy przyczynili si ę  zarówno dyrektorzy 

jak i pracownicy urz ędu oraz radni. Wszyscy pracuj ą  na wspólny sukces. 

Zadanie przygotowania szko ły do pełnienia swojej funkcji zosta ło wypełnione 

dobrze. Natomiast zadanie przygotowania ucznia do funkcjonowania w szkole 

jedynie dostatecznie. Nadal s ą  niedostatki, za które odpowiedzialni s ą  w głównej 

mierze rodzice. To oni powinni wyciągać  pomocną  dłoń  do dziecka i zach ęcać , 

motywować  do nauki. 

Pan Jakub Szynkowski dodał , że wynik egzaminu jest niski, je śli by chcieć  

rozpatrywać  go jedynie z poziomu danej szkoły. Natomiast w skali powiatowej 

czy wojewódzkiej nie plasuje si ę  już  tak źle. Co czwarty ucze ń  szkoły w 

Lekowie ma rozpoznaną  przez specjalistę  dysfunkcj ę . Często spotykamy si ę  z 

tym, że złe nawyki są  wynoszone z domu, gdzie rodzice nie chc ą  lub nie potrafią  

pomóc. Dzieci w klasach I-III uczą  się  teraz w inny, zintegrowany sposób, czego 

skutki widać  w klasie IV. Duża przepaść . Niektóre dzieci maj ą  problem ze 

sprawnością  pisania i to rodzi kolejne zaleg łości i trudno ści w nauce. Szko ła 

rozpoczęła układanie programu pracy naprawczej ju ż  od klas 0,1,2,3. Wcześniej 

program naprawczy obejmowa ł  klasy 4,5,6 ale to już  dla niektórych by ło za 
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późno. Wyniki egzaminów są  niewspółmierne z ocenami na świadectwie, gdyż  

co trzeci uczeń  zakończył  szkolę  podstawową  z wyróżnieniem. Wniosek jest 

prosty- trzeba umie ć  przygotować  dziecko do formy egzaminu, a to ju ż  zadanie 

trudniejsze. Pan Jakub Szynkowski z łożył  również  podziękowania dla tych, 

którzy ułatwiają  szkole funkcjonowanie m.in. Pani Barbarze Felskiej za 

działania na rzecz rozwoju środowiska społecznego. 

Pani Dorota Adamiak przedstawiła krótką  informacj ę  o spełnieniu zadań  

oświatowych w Filii szkoły w Oparznie. 

(załącznik nr 2) 

Pani Marta Jalowska zwróci ła uwagę  na główny problem jakim jest 

uczęszczanie do Szkoły w Bierzwnicy dzieci dojeżdżających. Ponad 3/4 

uczniów to dzieci spoza Bierzwnicy. Cz ęsto ilość  zaj ęć  w szkole, 

pozalekcyjnych, czas sp ędzony na dojazdach sprawiaj ą, ze dzieci są  zmęczone i 

nie starcza im energii na nauk ę . Sporo dzieci ma orzeczone dysfunkcje w 

poradniach, wpływa to na konieczno ść  dostosowania formy prowadzenia zaj ęć  

lekcyjnych do psychofizycznych mo żliwości ucznia. O ile jest to mo żliwe 

podczas prowadzenia lekcji, czy sprawdzianów wewn ątrzszkolnych o tyle staje 

się  niemożliwym w trakcie przeprowadzania egzaminów ogólnopolskich, gdy ż  

tam arkusze są  jednakowe dla wszystkich dzieci. 

Ad.9. 

Pan Krzysztof Kaszuba poprosi ł  Panią  Halinę  Czajkowską  Sekretarza Gminy o 

przedstawienie uchwa ł , następnie przeprowadzono nad nimi g łosowanie: 

• Nr XLII/313/2014 - w sprawie zmiany uchwa ły Nr 
XXXVIII/297/2014 Rady Gminy Świdwin z dnia 30 
maja 2014 r. w sprawie ustalenia Regulaminu 
targowiska gminnego „Mój rynek" w Krosinie; 
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Pojawił  się  postulat, by targowisko funkcjonowa ło od godziny 7:00 do 15:00 
w dni powszednie. Rada pomys ł  przyj ęła. Uchwała została przyjęta 
jednomyślnie. 

• Nr XLH/31 4/20 1 4 - w sprawie nabycia 
nieruchomości; 

(uchwalono jednomy ślnie) 

• Nr XLI11315/2014 w sprawie uchwalenia rocznego 
programu współpracy pomiędzy Gminą  świdwin a 
organizacjami pozarz ądowymi i podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie; 

(uchwalono jednomyślnie) 

• Nr XLI1316/2014 w sprawie podatku od 
nieruchomo ści 

(uchwałę  przyjęto przy jednym głosie wstrzymującym 
się) 

• Nr XLI1317/2014 w sprawie podatku od środków 
transportowych 

(uchwalono jednomyślnie) 

• Nr XLI/318/2014 w sprawie dokonania zmian w 
budżecie gminy na rok 2014 
(uchwalono jednomy ślnie) 

Pani Skarbnik Renata Kamińska poinformowała, że uchwała przedstawiona 
na komisji łączonej, dotycząca średniej ceny skupu żyta, została zniesiona. Cena 
skupu żyta podana przez GUS pozostaje przez nas przyj ęta dlatego też  nie ma 
potrzeby wprowadzania uchwa ły. 

Ad.10. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE RADNYCH. 
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O udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych poproszony zosta ł  Pan 

Zdzis ław Pawelec- Wójt Gminy. 

Pan Wójt poinformowa ł  Pana Henryka Micha, ze cały czas pozostaje w 

kontakcie z Nadle śnictwem. Sporo pomocy otrzymujemy w łaśnie od nich. 

Wszędzie są  problemy z drogami z tytu łu przejazdu samochodów ci ężarowych 

ale postawienie na nich ogranicze ń  w kwestii tonażu jest trudne. Temat szkoty 

wraca jak bumerang. Najprawdopodobniej b ędzie to budynek z mieszkaniami 

chronionymi lub komunalnymi. Jeśli chodzi o wózek inwalidzki dla mieszka ńca 

Rusinowa, Wójt powiadomi ł , że osobiście zainteresowa ł  się  sprawą. Wszelkie 

formalno ści zostały wypełnione ale ponadto zauwa żono, że mieszkaniec 

nadużywa alkoholu i jest agresywny dlatego w pierwszej kolejno ści powinien 

zostać  poddany leczeniu. 

AD.11. WOLNE WNIOSKI 

Pan Krzysztof Kaszuba poinformował  radnych o pi śmie z Urzędu 
Skarbowego, które wp łynęło do Urzędu Gminy. Zawiera ono wyniki analizy 
oświadczeń  majątkowych złożonych przez Wójta i radnych Gminy 
zobowiązanych do ich z łożenia na 2 m-ce przed up ływem kadencji 2010-2014. 
Pan przewodniczący poinformował  osoby wymienione w pi śmie o ich 
uchybieniach w wypełnianiu oświadczeń, jednocze śnie dodał , że pismo znajduje 
się  w Biurze Rady i jest do wgl ądu dla radnych. 

Na tym protokó ł  zakończono 

Ad. 12. ZAKOŃCZENIE 

Przewodn ,  ący ady 

Kr. szto Kas ba 

1.4 Prot olowała 

Joa  i  Pałęga 
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